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برگزاری جلسه کمیسیون کشاورزی، صنایع غذایی، آب و منابع طبیعی اتاق تبریز

جلسه کمیسیون کشاورزی، اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تبریز با دستور جلسه ذیل: 1- تامین نهاده های

دامی و زراعی در شرایط حاضر و برسی تغییرات قیمت نهاده ها 2- ارائه گزارش مصوبات دومین جلسه تخصصی تامین

نهاده های دام و طیور در کمیسیون کشاورزی در خرداد 97 3- بررسی عملکرد قانون افزایش بهره وری در بخش

کشاورزی 4- سایر موارد برگزار گردید.

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تبریر علیرضا آقا بالایی عضو هیات نمایندگان و رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق تبریز با تاکید بر این نکته که باید

جسارت تصمیم گیری قاطع به منظور اصلاح ساختار آموزشی، امنیتی، تجاری، حقوقی، اجتماعی کاربردی و... داشته باشیم، گفت: قبل از هر اقدامی بایستی در جریان تامین نهاده

های دام و طیور برای تنظیم تولیدات شیر و گوشت بخاطر کمبود آب اقدامات اساسی در کشور و استان صورت گیرد.

آقا بالایی با تاکید بر این نکته که باید در تجارت خارجی از افرادی که دارای تخصص، دانش و تجربه کافی در این حوزه را دارند بهره مند گشت افزود: باید از ورود افراد غیر

متخصص در امر واردات و صادرات جلوگیری به عمل آورد. وی کنترل و نظارت در این خصوص را برای بهبود وضعیت تجارت داخل و خارجی مهم ارزیابی نمود و از سامانه ای که

جهاد کشاورزی در این خصوص راه اندازی نموده تا تمام مراحل واردات تا مصرف نهایی را رصد نماید خبر داد و در این مورد افزود: این سامانه فعلا راه اندازی نشده که امیدواریم

در کمترین زمان ممکن به منظور ساماندهی تجارت در حوزه کشاورزی فعالیت نماید.

رئیس کمیسیون کشاورزی در خصوص واردات نهاده های دامی افزود: امیدواریم واردات نهاده های دامی از این به بعد بر عهده فعالان و متخصصین امر واگذار گردد. یعنی هر

کس نتواند در این حوزه ورود پیدا کند و مشکلاتی را به اقتصادی کشور تحمیل نماید و سلامت شهروندان جامعه را با خطر مواجه نماید .

از دیگر موارد مطرح در این خصوص تامین نهاده ها توسط تامین کنندگان استان بود تا بخش عمده ای از بورکراسی حاکم بر این قضییه در استان منتفی گردد.

حمایت ملی از متخصصین و کارشناسان این حوزه برای تامین نهاده دامی از دیگر موراد مطرح شده در خصوص تامین نهاده های دامی بود که در این خصوص اشاره شد: دو

میلیون تن نهاده در بنادر جنوبی کشور برای مصرف داخلی تامین شده است که فعالان استان در بخش کشاورزی می تواند بخش عمده ای درخواست خود را از این طریق بر طرف

نمایند.

رئیس کمیسیون کشاورزی پیشنهاد داد: برای مدیریت هزینه ها و بالا بردن کیفیت نهاده های دامی تامین نهاده های دامی از بندر آستارا صورت گیرد، یعنی نهاده های دامی از

کشور روسیه و کشورهای همجوار صورت گیرد. (روسیه در این خصوص حاضر است با پول ملی ما تبادلات تجاری خود را انجام دهد).

عضو هئیت نمایندگان اتاق تبریز در خصوص بررسی عملکرد قانون افزایش بهره وری در بخش کشاورزی گفت: بهره وری در بسیاری از کشورهای جهان بویژه در کشورهای صنعتی

به عنوان یک طرز تفکر و فرهنگ تلقی می شود. وی در خصوص مفهوم بهره وری می افزاید: بهره وری مفهومی است که برای نشان دادن نسبت برون داد بر درون داد یک فرد،

واحد و سازمان بکار گرفته می شود که امروزه در اقتصاد کلیه کشورها چه کشورهای توسعه یافته و چه در حال توسعه به اولویتی ملی تبدیل شده است به طوری که بهره وری

موجبات رشد اقتصادی و کنترل تورم را فراهم و امکان دستیابی در سطح بالای استاندارد زندگی را میسر می سازد. بهره وری در بخش کشاورزی که از مهمترین فاکتور های توسعه

پایدار است که عموما در کشورهای در حال توسعه مانند ایران علیرغم توانمندیهای بالقوه کشاورزی به دلیل بهره وری پایین، بخش کشاورزی اقتصادی و مقرون نیست. صرفه

جویی در منابع، نحوه استفاده صحیح و منطقی از این منابع و سرمایه گذاری مطلوب و پایدار جهت توسعه این بخش و... از عواملی است که بهره وری را در بخش کشاورزی

ارتقاء می بخشد.

آقابالایی با اشاره به این نکته که یکی از عوامل موثر در بهروری ، عوامل وابسته به قوانین و مقررات است که دولت الحمد الله در برنامه توسعه فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی کشور

آن را لحاظ نموده است، افزود: بدین منظور طرح بهره وری کشاورزی از سوی کمیسیون کشاورزی در مجلس شورای اسلامی مطرح شد و در تاریخ 23 تیر ماه سال 89 در مجلس

محترم شورای اسلامی به تصویب رسید و در تاریخ 24 مرداد ماه سال جاری جهت اجرا به دولت محترم ابلاغ شد. این طرح دارای 44 ماده بوده که 35 ماده و 36 تبصره آن در

زمینه های مختلف کشاورزی و منابع طبیعی می باشد که کلیه دستگاههای اجرایی و آموزشی را مکلف به اجرای بهینه آن نموده است از جمله سازمان جهاد کشاورزی، دامپزشکی،

هواشناشی، وزارت علوم و تحقیقات، دانشگاه ازاد، صدا و سیما و... که از این تعداد ذکر شده ، تعداد 7 ماده و 8 تبصره در خصوص وظایف و اختیارت سازمان نظام مهندسی

کشاورزی بیان شده است. وی تصویب این قانون را نقطه عطفی در تاریخ مصوبات مجلس شورای اسلامی در روند بکار گیری بخش خصوصی (غیر دولتی) در رشد و توسعه بخش

کشاورزی خواند و خاطر نشان کرد: در این خصوص حاکمیت دو امر بسیار مهم در فعالیت تولیدی مشخص شده است.

-1 حاکمیت اندیشه بهروه وری در عرصه تولیدی است که قرار است امنیت درآمد پایدار برای تولید کننده را فراهم نماید.

-2 حاکمیت استاندارهای رایج و پذیرفته شده ملی و بین المللی بر تولید محصولات کشاورزی و مواد غذایی است که قرار است سلامت مصرف کننده را در بازار پر رقابت جهانی

تضمین نماید.

آقابالایی در خصوص حاکمیت دو امر مهم افزود: چنانچه می دانید مهمترین اصل در بازار تجارت جهانی رقابت است و رقابت بر پایه کیفیت و قیمت استوار است و روشن است

بخشهایی که نتوانند بر پایه دو محور فوق در این بازار حضور یابند، شکست خواهند خورد.

در همین راستا اعضای کمیسیون کشاورزی در خصوص مشکلات مدیریتی جامعه خاطر نشان کردند:

مشکلات مدیریتی جامعه می بایستی به صورت سیستمی مرتفع گردد که در این خصوص اتاق می تواند از مجلس و نمایندگان مردم بخواهد که مسائل و مشکلات بخصوص

مسائل پیش آمده در حوزه گمرکات کشور را حل نمایند چرا که در چهار ماه گذشته هیچ ثبت سفارشی صورت نگرفته که می بایست در این راستا از وارد کنده و صادر کننده حمایت

لازم به عمل آید.

اسکندری از فعالان حوزه کشاورزی گلخانه ای با اشاره به این نکته که در تامین مواد اولیه گلخانه ای با مشکل مواجه هستیم و مواد مورد نیاز که تهیه کرده ایم نمی توانیم از گمرک

ترخیص نمایم، گفت: انواع و اقسام کودهای شیمیایی مورد نیاز بخش کشاورزی را می توان در صورت حمایت از متخصصین امر در داخل تامین کرد.

وی در خصوص نیاز فعالان بخش کشاورزی به مواد پتروشیمی به منظور بسته بندی محصولات تولیدی، نظارت بر افزایش قیمت در این خصوص را مطرح نمود و خاطر نشان کرد:

به واسطه وجود مشکلات و مسائل مطرح شده ما با صادرات علمی و تخصصی فاصله داریم که باید حل شود .

اتحادیه مرغداران تخم گذار هم از مشکل خود در زمینه بسته بندی تخم مرغ های تولیدی خود خبر دادند و مساعدت های مسئولان امر در این خصوص را خواستند .
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اعضای جلسه تک نرخی شدن ارز و ثبات نرخ ارز را مطرح نموده و افزودند: ثبات ارز می تواند بسیاری از نوسانات موجود در حوزه های مختلف اقتصاد را مرتفع نماید.

خانم اسلامی از فعالان تشکل های مردم نهاد در حوزه زیست محیطی با اشاره به این نکته که بهترین تصمیم ها در بحرانها اتفاق می افتد خاطر نشان کرد : حمایت از سرمایه

گذاری به طور کامل و درک موقعیت به وجود آمده در شرایط فعالی جامعه می تواند کمک نماید تا شالوده بنیان اقتصاد جامعه بهم نخورد.

فعال محیط زیست از فرماندار شبستر خواست تا از کشت گلخانه ای و کشت دانه های روغنی به عنوان کشت جایگزین به منظور بهره برداری از منابع آبی موجود در منطقه شبستر

اقدامات لازم را انجام دهند و با برنامه های آموزشی و ترویجی کمک کند تا از تولید میوه های که آب زیادی برای پرورش لازم دارند در منطقه کاهش یابد.

قنبری از کارشناسان و اعضای تشکلهای کشاورزی خواستار سرمایه گذاری های تخصصی و حرکت جمعی برای مواجه با تصمیم های آنی و متناقض دولت که به صورت خلق الساعه

صادر شد و در راستای حل مشکلات مطرح شده افزود: اتحادیه ها، تعاونی ها و تشکلهای کشاورزی به منظور هم افزایی برای مواجه با مشکلات مطرح شده به صورت جمعی اقدام

نمایند تا به اهداف در نظر گرفته نایل شوند..

پیشنهاد حمایت مالی اتحادیه ها و تشکلهای کشاورزی به منظور تامین نهاده های دامی از طریق صندوق توسعه کشاورزی به منظور تامین نهاده های دامی با کیفیت از دیگر

پیشنهادات اعضای کمیسیون بود که شفاف سازی و شبکه سازی را از ملزومات این امر مطرح نموده و آن را لازمه توسعه پایدار هر جامعه ای خواندند.

حضور فرماندار محترم شبستر در جلسه کمیسیون کشاورزی و پیشنهاد ایشان در برگزاری جلسه آتی کمیسیون کشاورزی در شهرستان شبستر با دستور تامین نهاده های دامی و

مدیریت منابع از دیگر موراد مطرح شده در این جلسه بود. وی در این جلسه بر حل مسائل و مشکلات به صورت سیستمی و کلان تاکید نمود.
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